EVALUATION OF ENVIRONMENTAL BENEFITS OF URBAN FOREST IN CHINA

中国城市森林 环境效益评价

张颖●著



中国城市森林环境效益评价

Evaluation of Environmental Benefits of Urban Forest in China

张 颖 著 Zhang Ying

图书在版编目(CIP)数据

中国城市森林环境效益评价 / 张颖著 . 一北京 : 中国林业出版社, 2010. 6 ISBN 978-7-5038-5844-4

I. ①中··· Ⅱ. ①张··· Ⅲ. ①城市 - 森林 - 生态环境 - 经济评价 - 中国 Ⅳ. ①\$731.2

中国版本图书馆 CIP 数据核字 (2010) 第 099424 号

出 版:中国林业出版社(100009 北京西城区德内大街刘海胡同7号)

网 址: www. cfph. com. cn

E-mail: cfphz@ public. bta. net. cn 电话: (010) 83225764

发 行: 新华书店北京发行所

印 刷:北京地质印刷厂

版 次: 2010年6月第1版

印 次: 2010年6月第1次

开 本: 880mm×1230mm 1/32

印 张: 7.25

印 数: 2000 册

字 数: 216 千字

前 言 >>>>>

目前,我国城市发展进入加速期,城市化率已由 1993 年的 28% 提 高到 2008 年的 45.68%。但随着城市的发展,如何改变城市环境恶化、 能源、资源环境压力加剧等问题,是我国城市化发展所必需面临和解决 的主要问题。根据世界银行的统计资料,我国城市化率比世界平均水平 低 10 个百分点,比世界发达国家平均低 30 个百分点。因此,我国的城 市化率会进一步提高,城市环境问题也会更加突出。根据统计、全国有 400 座城市缺水, 其中 110 座严重缺水, 人口在 100 万以上的 32 个大城 市则普遍缺水;全国城市大气污染物中粉尘和颗粒物的数量比郊区高 10 倍,硫化物、氮化物、碳化物等有害气体比郊区高 5~20 倍,一半 以上城市的空气质量低于世界卫生组织的标准。2007年,全国建成区 绿化覆盖率为 35.3%, 人均绿地面积 9m², 但不断受到城市建设的挤 占。因此,城市化进程正面临人口数量不断增多、资源短缺不断扩大和 环境负荷不断加重的压力,加快城市生态环境保护与建设,改善城市的 生存与发展条件已成为当务之急。近10年来,城市森林在城市环境建 设中的独特地位开始受到中央和地方决策者的重视,1994 年国务院通 过的"中国 21 世纪议程——中国人口、环境与发展白皮书"明确提出 要强化城市的绿化、美化工作,此后通过的"21世纪议程——林业行 动计划"进一步确定了"建设布局合理的城市森林环境,到 2000 年人 均公共绿地面积达到 $7m^2$ 以上, 2050 年达到 $25 \sim 50m^2$ " 的行动目标, 从而有力推动了绿化、美化城市的浪潮。越来越多的城市决策者意识 到,森林在城市发展中有着重要的作用,发展城市森林不仅是一项利国



利民的重要公益事业,也是改善城市环境、提高城市身价、增强城市竞争力的有效手段。因此,开展城市森林环境的影响评价及其政策研究,对于克服日益严峻的城市生态环境、促进城市的可持续发展和实现"城市必须与森林共存","将森林引入城市,把城市建立在森林中"的现代化城市理念有重要的价值和意义。

2008年,我国城市数量 655 个,比 1978 年增加 462 个,其中地级及以上城市由 1978 年的 111 个增加到 287 个。人口数量 37156 万人,比 1978 年增长 1.2 倍。全国城市行政区域土地面积 62.2 万 km² (不包括市辖县),比 1978 年增长 2.2 倍,其中建成区面积为 2.8 万 km²。地级及以上城市实现地区生产总值 15.70 万亿元,占全国 GDP 的 62.9%。但研究表明,我国城市森林面积按城市建成区面积计算仅为 0.95 万 km²,蓄积量 3278.45 万 m³,与当今世界一些发达国家 60%以上的城市森林覆盖率相比相差甚远!

城市森林是城市生态系统的初级生产者,在改善城市生态环境质量,维护城市生态系统稳定,促进城市可持续发展中发挥着不可替代的作用。18世纪中叶以来,工业革命促进了生产要素和社会功能在城市的集中,创造了代表人类高生产力和高度文明的城市型生产方式与生活方式,也逐步形成了具有单调性、脆弱性、依赖性特征的城市生态系统。随着世界范围内城市化进程的加快,人们在享受城市化所带来的丰富物质和精神生活的同时,却不得不面对日益严峻的生态环境,人口爆炸、能源危机、资源短缺、环境污染等引发的诸多"城市病",并且它已成为人们普遍关注的社会性问题。自从1965年美国林务局率先提出城市森林发展规划以来,城市森林在世界各国迅速发展起来,先后出现了华盛顿、堪培拉、巴黎、华沙、东京、圣地亚哥、新加坡等一批绿色城市的优秀之作。城市森林已被视为现代化城市的一个重要标志,发展城市森林也是根治城市环境污染的根本之策。

本书共11章。前9章结合我国城市森林的发展情况,主要对环境 影响评价的理论、方法、政策等进行了研究,并对我国城市森林的环境 影响进行了评价。后2章主要进行了北京市、井冈山市城市森林环境影



响的具体案例研究。本书的主要内容包括: (1) 城市森林环境影响评 价概要:介绍了城市森林环境影响评价在城市发展中的意义、作用及城 市森林环境影响评价的国内外研究情况。(2)城市森林现状调查与评 价:主要对我国城市森林的面积、蓄积等进行了调查、估算。(3) 城 市森林环境影响识别和评价的指标体系,主要对城市森林环境影响进行 了界定,并建立了评价的指标体系。(4)城市森林对经济环境的影响: 主要研究了我国城市森林对林业产业产值的影响,并计算了城市森林资 产的价值。(5)城市森林对生态环境的影响:这是本书的一个重点, 主要计算了城市森林保护生物多样性、固定 CO₂、净化空气、对所在地 局部降温、增加水量、改善水质的价值。(6)城市森林对社会环境的 影响: 研究了城市森林对就业机会的影响, 并计算了城市森林游憩价 值,科学、文化、历史价值和增加所在地商业销售额的价值。(7) 城 市森林对居民发展的影响:主要研究了城市森林与 GDP、恩格尔系数、 居民生活环境和城市科技水平的关系,并具体计算了对居民发展的影 响。(8) 城市森林生态风险损失评价及其管理:主要对火灾的风险损 失、森林病虫鼠害的风险损失和城市征占用林地及乱砍滥伐等损失进行 了计算,并对有关风险管理进行了研究。(9) 城市森林发展政策,在 上述研究的基础上,主要对城市森林发展的公众教育政策、所有者政策 等进行了研究。(10) 北京市森林风险影响因素的分析研究,主要对北 京市森林火灾、病虫鼠害、人为干扰胁迫等风险影响进行了定量研究。 (11) 井冈山市森林游憩价值评价研究:采用条件价值法对井冈山森林 游憩价值进行了全面、系统、深入的研究。

本书内容有三个方面创新: (1) 采用统计分析的方法,首次对我国城市森林面积、蓄积、覆盖率等进行了较全面的计算,即我国城市森林面积按城市行政区域土地面积计算为 162.1 万 km²、蓄积 559 407.1 万 m³;按城市建成区面积计算,面积为 0.95 万 km²、蓄积为 3278.45 万 m³;按建成区绿化覆盖面积计算,城市森林面积、蓄积分别为 1.02 万 km² 和 3520.02 万 m³。2007 年计算的全国城市森林平均覆盖率为 34.27%。(2) 首次对我国城市森林的环境影响进行了全面、系统的评



价,即我国城市森林每年的环境影响总价值为 1103.55 亿元。其中,每年经济环境影响占总价值的 20.37%;生态环境影响占 64.79%;社会环境影响占 15.98%;生态风险损失占总环境影响的 -1.14%。这一研究为城市森林管理提供了依据。(3)首次对我国城市森林的生态风险损失进行了评价,并提出了加强城市森林生态风险损失的管理问题,即我国城市森林按建成区绿化覆盖面积计算,每年的火灾、病虫鼠害、城市征占用地和乱砍滥伐的风险损失为 12.61 亿元,其中,征占用地和乱砍滥伐的损失所占的比重最大。加强城市森林征占用地和乱砍滥伐等人为干扰胁迫等风险管理是当务之急。

在该项目研究和本书编写过程中,得到了国家统计局核算司曹克瑜处长的大力支持,也得到北京林业大学宋维明副校长、科技处张力、经济管理学院刘俊昌院长、温亚利副院长的帮助。另外,北京林业大学研究生王莉、葛廷婵、吴丽莉、杨志耕、刘丹等参与了部分数据的收集、整理和计算,经济管理学院资料室的张琳老师也给予了大力的支持,在此一并表示衷心的感谢!

千里之行,始于足下。对城市森林环境影响的研究是一个新的课题,相信本书会对科研、教学单位,尤其对从事城市森林管理的单位有一定的参考价值,也对城市管理者和政策制定者有一定的参考作用。

由于时间短,研究内容复杂,书中错误在所难免,敬请广大读者批 评指正。

> 作者 2010. 4. 20

Foreword >>>>>>

At present, urban development enters the accelerated period, and the rate of urbanization has increased from 28% in 1993 to 45.68% in 2008. But with the development of the city, how to solve the problems, such as the deterioration of urban environment, the pressures of energy, resources and environment, has become the pressing issues faced and to be solved in the development of urbanization in China. According to World Bank's statistics, the rate of Chinese urbanization is 10 percentage lower than the world average and 30 percentages lower than the average in developed countries. So as the further rising in the rate of China's urbanization, the issue of city environment will become more prominent. In China, 400 cities are in the lack of water, in which 110 cities are in serious lack of water and 32 large cities with 1 million people are in general lack of water. The amount of dust and particulate matter in air pollutants in national cities is ten times larger than that in rural areas, and the number of sulfide, nitride, carbide and other harmful gases is 5 to 20 times larger than that of in rural areas. Besides, more than half of the cities' air quality is lower than the World Health Organization standards; In 2007, green coverage rate in the country's built - up area is 35.3%, and the per capita green area is only 9m2, but which are continuing occupied by urban constructions. Therefore, the process of urbanization is facing the issues of growing in population, shortage of resources and the stress on environmental load which make the protection and construction of urban ecological environment and improvement of living and developmental condition become the priority. Over the past 10 years, central and local decision - makers are paying more attention to the unique position of urban forest in the urban environ-



mental construction. The State Council passed in 1994, "China Agenda 21 -China's Population, Environment and Development White Paper" has clearly proposed to strengthen the work of city's greening, landscaping, and then the "Agenda 21 - Forestry Action Plan," is further defined as to construct rational layout of urban forest environment, and by 2000 the per capita public green area would be more than $7m^2$, and finally achieve the goal of 25 ~ 50m² by 2050. All of the goals can help promoting greening and beautifying cities. As a result, more and more decision - makers are aware of the importance of forest in the development of cities. Developing urban forest is not only an important public welfare, but also an effective means of improving the urban environment and enhancing the urban competitiveness. Therefore, carrying out environmental impact assessment of urban forest and its policy research are important in overcoming the increasingly serious urban ecological environment problem, promoting urban sustainable development and achieving the modern urban concepts such as "urban and forest must co - exist" and "bring forest into urban and build the cities in the forest".

In 2008, the number of cities in China is 655, with an increase of 462 cities from1978. Among them, the number of cities above the prefectural level are 287 which are 111 in 1978. And the number of population is 371, 560 thousand which is 1.2 times larger than that in 1978. National urban land area is 622 thousand km² (excluding the counties under municipal jurisdiction) which is increased by 2.2 times from 1978, and the built – up area is 28 thousand km². The GDP (Gross Domestic Product) of cities above the prefectural level is 15.7 trillion yuan which account for 62.9%. But research shows that urban forest area in China which is calculated by the built – up area is 9.5 thousand km², and the forest stock is 32784.5 thousand m³. All of these are far behind some developed countries which the urban forest coverage is more than 60%.

Urban forest is the primary producer in urban ecological system which plays an irreplaceable role in improving the quality of urban ecological environment, maintaining the stability of urban ecological system, and promoting urban sustainable development. Since the mid – eighteenth century, the Industrial Rev-



olution has promoted the factors of production and social function concentrated in urban, creating urban production and life style which represented human high productivity and civilization, and gradually having formed a monotonic, fragile, dependent urban ecological system. With the acceleration of urbanization process worldwide, people are enjoying rich materials and spiritual life brought about by urbanization. But people also have to face the increasingly serious ecological environment problem and many "urban illnesses" caused by population explosion, energy crisis, resource shortages, environmental pollution which have become the social issues of common concern. Since the United States Forest Service first proposed the developmental plan of urban forest in 1965, urban forest has developed rapidly in the world and has sprang up many excellent green cities, for example, Washington, Canberra, Paris, Warsaw, Tokyo, San Diego, and Singapore. Urban forest is regarded as an important sign of a modern city, and becomes the fundamental strategy in solving urban environmental pollution.

This research includes 11 chapters. The first 9 chapters mainly study the theories, methods and policies in environmental impact assessment and evaluate environmental impact of urban forest. The last 2 chapters mainly carry out the case studies about the environmental impact of urban forest in Beijing and Jinggangshan. The research includes: (1) Summary of environmental impact assessment of urban forest, introducing the significance, function and the research situations at home and abroad of environmental impact assessment of urban forest. (2) Survey and Evaluation of urban forest. It mainly investigats and estimates the area and growing stock of urban forest in China. (3) Index system of urban forest environmental impact identification and evaluation. The urban forest environment and the index system are defined and established. (4) Urban forest impact on the economic environment. It studies urban forest impact on the output of forestry industry and calculates the value of urban forest assets. (5) Urban forest impact on ecological environment. This is a key point of this study. It calculates the value of the urban forest in conserving biological diversity, fixing CO2, purifying the air, cooling the urban, increasing the amount of water, and improving the quality of water. (6) Urban forest impact on the social environment. It researches the urban forest effects on



employment opportunities, and calculates the value of urban forest recreation, science, culture and history and increased local commercial sales. (7) Urban forest impact on residents' development. The study shows the relationship between the urban forest and GDP, Engel's coefficient, the residents living environment and the level of urban technology. It specifically calculates the impact on the residents' development. (8) Evaluating the loss of urban forest ecological risk and its management. It calculates the risky loss of fire, forest insect pest and rat damage and expropriated urban forest land and deforestation, and then studies the relevant risky management. (9) Policies of Urban forest development. Based on the above studies, it also made research on public education policies and owners' policies of urban forest development. (10) Analyzing Beijing forest's risky factors. It focuses on doing quantitative researches of risky factors in forest fire, forest insect pest and rat disease, human interference, and so on. (11) Study on the value of forest recreation in Jinggangshan, conducting the comprehensive, systematic and in depth study on Jinggangshan's forest recreational value, with the method of Contingent Valuation.

There are 3 innovations: (1) It has comprehensively calculated urban forest area, stock and coverage with the method of statistical analysis for the first time in China. Urban forest area in China is 1.621 million km², and stock is 5.5594 billion m³ which are calculated by the urban land area. If they were calculated by urban built - up area, the area is 9500 km², and the stock is 32. 7845 million m3. The urban forest areas is 10200 km2 and the stock is 35. 20 million m³ which are calculated by built - up greening coverage area. It has also calculated the average urban forest coverage in China as 34. 27% in 2007. (2) Comprehensive and systematic evaluation on the environmental impact of Chinese urban forest for the first time. The total valuation on environmental impact of urban forest is 110.355 billion RMB yuan per year. Among them, the valuation of annual economic impact accounts for 20.37%, the valuation of ecological environmental impact accounts for 64.79% and social environmentaleffects accounts for 15.98%; Ecological risky loss accounts for -1.14% of environmental impact. These studies provide a basis for urban forest management. (3) Evaluating and strengthening the management of the

ecological risky loss of Chinese urban forest for the first time. It has calculated built – up area green coverage, the risky loss of annual fires, pests and rodents, expropriated urban forest land and deforestation as 1.261 billion yuan. Among them, the loss of expropriated urban forest land and deforestation accounts for the largest share. As a result, reinforcing the risky management in expropriated urban forest land and deforestation has become a priority.

During the research, precious support has been got from Mr. Cao keyu who is the director of National Bureau of Accounting Division, and great help from vice President Song weiming, deputy director of Science and Technology Agency Zhang Li, dean of economics and management Liu Junchang, assistant dean Wen Yali in Beijing Forest University. What's more, graduate students Wang Li, Ge Tingchan, Wu Lili, Yang Zhigeng, Liu Dan in Beijing Forest University have collected, sorted out and calculated part of data, and Zhang Lin in reference room of School of economics and management has provided great support too.

A journey of a thousand miles starts with a first step. The study on the urban forest environmental impact is still a new issue. We believe that the research would have reference value for related research and teaching units, especially for those who engage in the management of urban forest, including urban managers and policy makers. Because of the limited time and the complexity of the research, mistakes are inevitable. The author is willing to take all the responsibility for the mistakes in the book!

Zhang Ying April 20, 2010

前言	
第1章	城市森林环境影响评价概要(1)
1.1 城	市森林环境影响评价在城市发展中的意义、作用 (1)
1. 1. 1	意义(2)
1. 1. 2	. 作用
1.2 城	市森林环境影响评价的基本范畴(4)
1. 2. 1	城市森林的概念(4)
1. 2. 2	城市森林的范围(6)
1. 2. 3	城市森林与一般森林和林业的关系(7)
1. 2. 4	城市森林环境影响评价的概念、范畴(8)
1.3 城	市森林环境影响评价的研究情况(9)
1. 3. 1	国外研究状况(9)
1. 3. 2	国内研究状况(11)
1.4 城	市森林环境影响评价研究存在的问题、前景 (14)
1. 4. 1	存在的问题(14)
1. 4. 2	前景(16)
第2章	城市森林现状调查与评价(18)
2.1 我	国城市森林基本现状
	城市森林覆盖率(19)
	城市森林面和(26)



2. 1. 3	城市森林蓄积	(35)
2.2 城	市森林绿化投资情况	(37)
2.3 城	市森林管理	(40)
2.4 城	市森林发展	(41)
第3章	城市森林环境影响识别和评价指标体系的	
7	建立	(46)
3.1 城		(46)
3. 1. 1		
	城市森林环境影响	
	市森林环境影响识别的目标、原则	
3. 2. 1		(48)
3. 2. 2		(50)
	- /// / / / / / / / / / / / / / / / / /	
		(52)
	基本原理和步骤	
	环境影响的识别	
	本结论和分析 ·······	
		(60)
		(60)
4. 1. 1	•	(60)
4. 1. 2		(64)
4.2 城	市森林资产价值	
4. 2. 1		(69)
	城市森林资源的价格	(70)
4. 2. 3	我国城市森林的存量、流量价值	(72)
第5章 :	城市森林对生态环境的影响·····	(75)
5.1 保	产生物多样性	(75)
5. 1. 1	生物多样性的定义	(75)



5.	1.2 生物多样性	评价的理论、	方法		(76)
5.	1.3 保护生物多	样性的价值			(79)
5. 2	固定 CO ₂ 的价值	[•••••	(81)
5.	2.1 林木固碳能	力的计算	•••••	••••••	(82)
5.	2.2 林地固碳能	力的计算 …	•••••		(82)
5.	2.3 固碳价格的				(83)
5.	2.4 我国城市森	林固碳效益的	计算		(85)
5.3	净化空气价值	•••••	•••••		(85)
5.	•	•••••			(86)
5.	•	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •			(87)
5. 4	对所在地局部降	温的价值 …	•••••	•••••	(89)
5. 5	增加水量、改善	水质的价值 ·	•••••	•••••	(90)
5. 6	对生态环境影响	的价值汇总·	•••••		(91)
第6章	章 城市森林对	社会环境的景	彡响		(94)
第6章 6.1					, ,
6. 1	城市森林对就业		• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	************	(94)
6. 1 6.	城市森林对就业 1.1 影响就业机	机会的影响·			(94) (95)
6. 1 6.	城市森林对就业 1.1 影响就业机 1.2 我国城市森	机会的影响 · 会的评价方法 林提供就业机会	会价值的评价		(94) (95) (97)
6. 1 6. 6. 6. 2	城市森林对就业 1.1 影响就业机 1.2 我国城市森 城市森林游憩价	机会的影响 · 会的评价方法 林提供就业机会	会价值的评价		(94) (95) (97) 100)
6. 1 6. 6. 6. 2 6.	城市森林对就业 1.1 影响就业机 1.2 我国城市森 城市森林游憩价	机会的影响 · 会的评价方法 林提供就业机会 值 ·············· 值的评价方法	会价值的评价		(94) (95) (97) 100)
6. 1 6. 6. 6. 2 6. 6.	城市森林对就业 1.1 影响就业机 1.2 我国城市森 城市森林游憩价 2.1 森林游憩价	机会的影响 · 会的评价方法 林提供就业机会值 · · · · · · · · · · · · · · · · · · ·	会价值的评价	······································	(94) (95) (97) 100) 100)
6. 1 6. 6. 6. 2 6. 6. 6. 3	城市森林对就业 1.1 影响就业机 1.2 我国城市森 城市森林游憩价 2.1 森林游憩价 2.2 我国城市森 城市森林的科学	机会的影响 · 会的评价方法 林提供就业机会值 · · · · · · · · · · · · · · · · · · ·	会价值的评价 	······································	(94) (95) (97) 100) 100) 106) 108)
6. 1 6. 6. 6. 2 6. 6. 6. 3 6.	城市森林对就业 1.1 影响就业机 1.2 我国城市森 城市森林游憩价 2.1 森林游憩价 2.2 我国城市森 城市森林的科学 3.1 科学、文化	机会的影响 · 会的影响 · 会的评价方法 林提供就业机会值 · · · · · · · · · · · · · · · · · · ·	会价值的评价 介值		(94) (95) (97) 100) 100) 106) 108)
6. 1 6. 6. 6. 2 6. 6. 6. 3 6.	城市森林对就业和 1.1 影响就业和 1.2 我国城市森林游憩 城市森林游憩市 2.1 森林游憩市 2.2 我国城的种 3.1 科学、文化 3.1 从市森林科	机会的提供的游文的一个人,我们的一个人,我们们的一个人,我们们的一个人,我们们的一个人,我们们的一个人,我们们的一个人,我们们的一个人,我们们的一个人,我们们的一个人,我们们的一个人,我们们的一个人,我们	会价值的评价		(94) (95) (97) 100) 100) 106) 108) 109)
6. 1 6. 6. 6. 2 6. 6. 6. 3 6. 6.	城市森林对就业和 1.1 影响就业市 3.2 我国城市森林游憩市 4.2 我国城游憩市 4.2 我国城的的文 3.1 科学、本科的文化 4.2 城所在地面,	机会林值值林、、学销会的提供的游文历、的游文历、特色化史文额的游化,价价、价化的的方面,价值,价值,价值,价值,价值,价值,价值,价值,价值,价值,价值,价值,价值,	会价值的评价		(94) (95) (97) 100) 106) 108) 109) 109)
6. 1 6. 6. 6. 6. 6. 6. 3 6. 6. 6. 6. 4	城市森林对就业和 1.1 影响就业市 3.2 我国城市森林游憩市 4.2 我国城游憩市 4.2 我国城的的文 3.1 科学、本科的文化 4.2 城所在地面,	机会林值值林、、学销民的评供…好憩化史文额 发系价税 、价价、价化的 医分价分泌 人名	会价值的评价 介值		(94) (95) (97) 100) 106) 108) 109) 111)
6. 1 6. 6. 6. 6. 6. 6. 6. 3 6. 4 第 7 章	城市森林对就业和 1.1 影响城市 影响城市 影国城市森林 1.2 我国城市森林 1.2 我市森林 1.2 我市森林 1.2 我市森林 1.2 城市 4.2 城市 4.3 4.2 城市 4.4 城市	机会林值值林、、学销居的好提…的游文历、售民的评供…评憩化史文额 发响分似的 人族化的 医切迹的 人族人的人族人的人族人的人族人的人族人的人族人的人族人的人族人的人族,是一种人族,是一种人,是一种人,	会价值的评价		(94) (95) (97) 100) 100) 106) 108) 109) 111) 113)



		7.	3. 1		城	市森	林	与环	境的	勺相	送分	卜析	•••	••••	••••	• • • • •	••••	• • • • • • •	(118))
		7.	3. 2	2	城	市森	林	与环	境的	勺因	子分	析	•		••••	••••	••••	• • • • • • •	(120))
		7.	3. 3	3	城	市森	林	与城	市马	不境	关系	的	聚	类分	析		••••		(125))
•	7.	4	城	市	森	林水	科	技水	平的	的影	响	• • • •	••••		••••	••••	••••		(126))
第	8	1	章	城	市	森	林生	生态	风	硷扎	员失	评	价)	及其	管理	浬			(130))
8	3.	1	城	市	森相	床丛	く灾	的风	、险打	员失			• • • •						(131))
		8.	1. 1		火;	灾发	生	频次	、 扌	员失	统计	٠ -	• • • •		• • • • •			•••••	(132))
		8.	1. 2																	
8	3.	2	城	市	森村	休痘	引虫	鼠害	的风	へ险	损失	į .	••••		••••				(136))
		8.	2. 1	:	病:	虫鼠	害	发生	面和	只及	防治	按	资金	充计	••••			• • • • • • • •	(136))
		8.	2. 2	;	病	虫鼠	害	风险	损生	と评	价·		••••	••••				• • • • • • •	(139))
8	3.	3	城	市	森村	沐征	E占,	用地	和話	儿砍	滥化	き	损失	夫					(140))
8	3.	4																•••••		
第	9	1	貢	城	市	森	林名	发展	政策	策·									(145))
ç).	1	我	国:	城ī	节森	林.	环境	影响	句评	价组	果	•••		• • • • •		••••	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	(145))
Ģ).	2	城	市	森村	林环	境	影响	评的	介结	果的	重	点点	分析			• • • • •		(149))
		9.	2. 1		环块	竟影	响	评价	结界	艮聚	类分	析	• •••		• • • • •				(149))
		9.	2. 2		评化	介结	果	的最	优月	こ度	回归	分	析		• • • • •		••••		(151))
ç)	3	城	市	森村	木发	展	的公	众都	女育	政策	ξ.	• • • • •	••••		••••		• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	(153))
ç)	4	城	त्त	森村	木发	展	的所	有者	針 政	策·		• • • • •	••••	• • • • •				(154))
		9.	4. 1	ļ	购多	天土	地1	使用	权,	进	行造	林	和	 手造	林·		••••	• • • • • • • • • • • • • • • • • • • •	(154))
		9.	4. 2		支柱	寺或	鼓	励非	营和	小性	土地	信	托和	中植			••••		(155))
		9.	4. 3	4	促让	进道	路	、人	行道	争	公共	用	地的	勺森:	林的	发展	麦		(155))
9). :	5	城	市	森村	木发	展	的法	律、	法	规保	障	•••	••••			••••	•••••	(155))
		9.	5. 1	ł	制定	已有	关	树木	保も	中和	造林	条	例	••••	• • • • •		••••	•••••	(156))
		9.	5. 2	}	增力	加法	律、	、法	规的	匀灵	活性	Ξ,	补充	も相:	关条	例	• • • • •	•••••	(156))
		9.	5. 3	1	纳ノ	\ 整	体.	环境	保扣	户的	法律	<u>t</u> 、	法规	见体	系·	••••			(156))



第10章 :	北京市森林风险影响因素的分析研究 ··········	(158)
10.1 北京	京市森林资源概况	(158)
10. 1. 1	林种结构	(159)
10. 1. 2	林龄结构	(160)
10. 1. 3	树种结构	(161)
10. 1. 4	森林资源结构存在的问题	(161)
10.2 森林	林风险影响因素识别的指标体系	(162)
10. 2. 1	主要风险影响因素识别	(162)
10. 2. 2	风险影响因素识别框架	(165)
	百市森林风险影响因素权重的计算	(166)
10.4 森林	k风险影响的定量分析 ······	
10. 4. 1	数学模型及方法	(170)
10. 4. 2	北京森林火灾概率模型	(173)
10. 4. 3	北京森林病虫鼠害概率模型	(177)
10.5 结论	:及建议	(178)
第11章 #	中冈山市森林游憩价值评价研究	(180)
11.1 井区]山市森林游憩概况	(180)
11.2 森林	游憩价值评价模型的选择	(181)
11. 2. 1	CVM 评价的步骤	(182)
11. 2. 2	评价的模型	(182)
11.3 问卷	设计及抽样调查	(183)
11. 3. 1	问卷设计	(183)
11. 3. 2	抽样调查	(184)
11.4 数据	分析及游憩价值计算	(184)
11. 4. 1	游客基本情况统计	(184)
11. 4. 2	游憩价值的计算	(185)
11.5 敏感	性分析	(190)
11. 5. 1	利用价值敏感性分析	(190)
11. 5. 2	选择/遗产价值敏感性分析	(195)